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HARRACHOV ZŘÍDIL MĚSTSKOU POLICII     s. 7 

Vážení spoluobčané, 

listopadový zpravodaj je tu, a tak mi dovolte ohlédnutí za 
říjnovým děním v našem městě. 
Na začátku října jsme měli možnost se setkat na otevření 
zrekonstruované kapličky, kterou podpořilo svým příchodem 
na akci mnoho Harrachováků.
V tomto měsíci také proběhly hned tři úklidové akce: v rámci 
KRNAP přijeli zaměstnanci z IT oddělení ŠKODA AUTO 
pomoci s úklidem klestu v Rýžovišti, v půlce října se uklízelo 
pět nejfrekventovanějších částí Harrachova v rámci úklidu 
Ukliďme Česko a na konci října proběhl úklid dalších koutů 
Harrachova s druhým stupněm harrachovské základní školy. 
Všem patří mé velké poděkování.

V rekordním čase se nám podařilo zřídit městskou policii 
a přijmout oba strážníky dle plánu.
Podařilo se nám splnit podání žádosti pro obce v národních 
parcích. Máme pro město zajištěných (vysoutěžených) 
5 mil. Kč ze Státního fondu životního prostředí ČR, které 
budou investovány do parku u Kosů, do přístřešků na tříděný 
odpad a zkvalitnění technického vybavení Turistického 
informačního centra. 
Přeji vám poklidný listopad a budu se těšit na viděnou 
17. listopadu na koncertu Pražské mobilní zvonohry u kostela 
sv. Václava. 
S přáním pevného zdraví

J a r o s l a v  Č e c h ,  s t a r o s t a

ZPRÁVY Z MĚSTA

HARRACHOV RACING ACADEMY                      s. 10

Do harrachovského kostela se vrátí zvony. Patronát nad nimi převzal 
Tomáš Klus a Lenka Filipová. Zvony by se měly zavěsit v květnu 2022. 

Z-BOX na Novém Světě
Z-BOX je samoobslužné výdejní místo Zásil-
kovny, díky kterému už nikdy nemusíte být jako 
na trní a čekat, až vám zavolá kurýr. Zásilku 
si vyzvednete, když máte čas, a cena doručení je 
stejná jako na kamenných výdejních místech. Z-BOX 
představuje doručování 21. století a cestu, jak si vyzvednout zásilku 
bez front a bezkontaktně.  Z-BOX Na Novém Světě 648 vhodně 
doplňuje službu kamenné pobočky Zásilkovny Pensionu Markéta, 
Harrachov 555.
Z-BOX je k dispozici 24 hodin denně, 7 dní v týdnu.
Chcete si vyzvednout zásilku? Stačí použít nainstalovanou mobilní 
aplikaci a je vaše! Za doručení i dobírku platíte online.
Po příchodu k Z-BOXu se aplikace automaticky spáruje s vaší schrán-

kou. Pomocí tlačítka v detailu 
zásilky ji otevřete. Pak už stačí 
jen vyzvednout zásilku a zavřít 

schránku. Zásilku na dobírku 
pomocí aplikace i zaplatíte, 
a pokud se vám nehodí datum vy-
zvednutí, můžete si přes mobilní 
aplikaci prodloužit úložní dobu. 
Většina Z-BOXů vyžaduje jen 
minimum elektřiny a je napájena 
solárními panely.

z d r o j :  w w w. z a s i l k o v n a . c z

Upozorňujeme, že dne 31. 12. 2021 zaměstnanci městského úřadu Ha-
rrachov čerpají řádnou dovolenou, náhradní volno nebo vykonávají práci 
z domova. Z důvodu dovolené bude v tento den Městský úřad Harrachov 
uzavřen. Děkujeme za pochopení. 

Upozornění pro veřejnost:

Srdečně vás zveme ke sledování našich sociálních sítí a navrhujeme 
i doporučení vašim hostům. Instagram a Facebook: @harrachov
a @harrachovcard, Youtube: HarrTV.

foto: archiv Harrachov



ZPRÁVY Z MĚSTA

Výsledky parlamentních voleb 2021 v obci Harrachov
1 111 celkový počet voličů 
288 voličských průkazů
ÚČAST: 74,55 %

Výzva pro harrachovské hospodyňky
V souvislosti s konáním tradiční akce Rozsvícení vánočního stromu si vás, harrachovské hospodyňky, dovolujeme i letos oslo-
vit s prosbou o upečení vánočního cukroví a pečených slaných dobrot. Letošní rozsvícení harrachovského vánočního stromu 
s Mikulášskou družinou proběhne 4. prosince od cca 16 hodin na náměstíčku. Za dobroty, které napečete, se bude vybírat 
dobrovolný příspěvek, který poputuje do kasy Sdružení cestovního ruchu na pořádání akcí pro harrachovské děti ze školy 
a školky. Pokud chcete přispět i vy ochutnávkou vašeho cukroví, dodejte ho, prosím, 4. 12. 2021 do 12 h k městskému úřadu, 
kde od vás cukroví přijmou členky Komise cestovního ruchu a kultury, nebo po dohodě na tel. čísle 725 831 363.

P ř e d e m  v á m  d ě k u j e m e .

Spolu 40,95 %
Piráti + STAN 18,96 %
ANO 18,19 %
SPD 4,96 %
Přísaha 3,98 %
ČSSD 3,50 %
TSS 3,21 %
KSČM 2,33 %
Zelení 1,07 %

Třídění bioodpadu
Apelujeme na všechny občany, kteří využívají velkoobjemo-
vé kontejnery. Ořezy stromů a keřů odkládejte na obecní 
parcelu č. 381/1 v Anenském údolí u čističky odpadních 
vod. Místo je důkladně označeno! Nepatří sem trámy, latě 
s hřebíky, piliny, seno, listí, drobné větvičky atd. Je zakázá-
no, zde takovýto odpad odkládat!!! Žádáme o respektování 
správného třídění. Větve pokud možno odkládejte v jednom 
směru uložení a řežte/stříhejte tak, aby místo rozvětvení 
bylo do 10 cm šíře. Plocha nad městským úřadem p. č. st. 466 u tzv. bílého domečku je určena pro odkládání biologicky rozložitelného 
odpadu,  tzn. tráva, listí, drny, seno, plody ovocných stromů, drobné větvičky, kořeny rostlin, kůra, apod. Pro odkládání tohoto biood-
padu laskavě využijte velký zelený kontejner, který je pravidelně vyprazdňován.
Berte tímto ohledy i na pracovníky městské údržby a neztěžujte jim zbytečně jejich práci, kterou mohou vykonávat jinde. Děkujeme!

L N

 
OBNOVENÍ PROVOZU ZUBNÍ ORDINACE 

MUDr. Miroslava Michálka v Harrachově 
 

V pondělí 1. 11 .2021 bude obnoven provoz zubní ordinace,  
zatím s omezením ordinačních hodin. 

 

Pondělí 8–14 
Úterý  8–15 
Středa  8–14 
Čtvrtek    10–16 
Pátek  8–13 

 
 

foto: archiv Harrachov

foto: archiv Harrachov
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Vybráno to nejzajímavější z Rozhodnutí starosty města Harrachova č. 50 ze dne 6. 9. 2021
Zrušení poptávkového řízení k veřejné zakázce Zajištění zimní údržby 
komunikací v Harrachově v období 11/2021–3/2026
Starosta města ruší poptávkové řízení k veřejné zakázce Zajištění zimní 
údržby komunikací v Harrachově v období 11/2021–3/2026.
Informace z KRNAP
Starosta města bere na vědomí informace z KRNAP:
- č. 07207/2021 – zahájení správního řízení – výzkum chráněných částí 
přírody a výjimka za zákazu vjezdu
- č. 07489/2021 – rozhodnutí o povolení výzkumu chráněných částí příro-
dy a výjimka za zákazu vjezdu
- č. 07487/2021 – rozhodnutí o povolení výzkumu chráněných částí 
přírody
- č. 07517/2021 – zahájení správního řízení Kam nedošel velbloud
- č. 06934/2021 – rozhodnutí o udělení výjimky Ultrakotlina 180  
a Ultrakotlina 130
- č. 06841/2021 – rozhodnutí o povolení výjimky výzkumu chráněných 
částí přírody
- č. 07779/2021 – zahájení správního řízení + výzva – údržba státních 
hranic
- č. 07322/2021 – rozhodnutí o udělení výjimky Kam nedošel velbloud
- č. 07469/2021 – rozhodnutí o povolení výjimky ze zákazu pohybu mimo 
cesty nebo trasy – výměna vodoměrných stanic 
Schválení dodavatele v rámci poptávkového řízení Stavební úpravy komuni-
kací v sídlišti – I. Etapa Harrachov
Starosta města schvaluje, na základě rozhodnutí výběrové komise, spo-
lečnost AVE CZ odpadové hospodářství, s. r. o., jako dodavatele v rámci 
poptávkového řízení Stavební úpravy komunikací v sídlišti  
– I. etapa Harrachov.
Schválení dodavatele v rámci poptávkového řízení Stavební úpravy komuni-
kací v sídlišti – I. etapa Harrachov
Starosta města schvaluje, na základě rozhodnutí výběrové komise, spo-
lečnost DOKOM FINAL, s. r. o., IČO 25487230, jako dodavatele v rámci 
poptávkového řízení Oprava místní komunikace na sídlišti Naplaveniny.
Žádost o pronájem p. p. č. 448/4 nebo p. p. č. 447/10 k. ú. Harrachov
Starosta města neschvaluje žádost o pronájem p. p. č. 448/4 nebo  
p. p. č. 447/10 k. ú. Harrachov.
Dodatek č. 1 ke Smlouvě o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene 
služebnosti č. 37/2020–36210/Ha

Starosta města schvaluje Dodatek č. 1 ke Smlouvě o smlouvě budoucí 
o zřízení věcného břemene služebnosti č. 37/2020–36210/Ha.
Dodatek č. 2 k nájemní smlouvě – p. p. č. 190 k. ú. Harrachov
Starosta města schvaluje Dodatek č. 2 k nájemní smlouvě – p. p. č. 190 
k. ú. Harrachov, za cenu 2 610 Kč/rok.
Žádost o příspěvek na 30. ročník Krakonošova přespolního běhu
Starosta města schválil žádost o příspěvek na 30. ročník Krakonošova 
přespolního běhu, který se uskutečnil dne 5. 9. 2021, ve výši 3 000 Kč.
Žádost o odkup pozemku p. č. 1068/2, p. p. č.703, 702/1 k. ú. Harrachov
Starosta města projednal žádost o odkup pozemku p. č. 1068/2, p. p. 
č.703, 702/1 k. ú. Harrachov a rozhodl o vyhotovení revizního posudku 
na tyto pozemky.
Výroba informačních cedulí před Městský úřad Harrachov
Starosta města schvaluje výrobu tří informačních cedulí za cenu  
cca 45 000 Kč z důvodu špatného stavu stávajících.
Zapojení města Harrachova do česko-polského dotačního projektu Turistic-
ká 18
Starosta města schvaluje zapojení města Harrachova do česko-polského 
dotačního projektu Turistická 18 nadace Niesamowity Dolní Sasko.
Příkazní smlouva na veřejnou zakázku Zajištění zimní údržby komunikací 
v Harrachově v období 11/2021–3/2026
Starosta města schvaluje Příkazní smlouvu na přípravu a organizační 
zajištění celého průběhu otevřeného zadávacího řízení pro nadlimitní 
veřejnou zakázku Zajištění zimní údržby komunikací v Harrachově 
v období 11/2021–3/2026.
Dodatek č. 1 ke smlouvě o zajištění zpětného odběru elektrozařízení  
ASEKOL, a. s.
Starosta města schvaluje Dodatek č. 1 ke smlouvě o zajištění zpětného 
odběru elektrozařízení ASEKOL, a. s.
Výběrové řízení na strážníka a vedoucího strážníka Městské policie Harra-
chov a jmenování výběrové komise
Starosta města schvaluje výběrové řízení na strážníka a vedoucího stráž-
níka Městské policie Harrachov po schválení zřízení městské policie Za-
stupitelstvem města Harrachov dne 8. 9.2021. Dále jmenuje výběrovou 
komisi ve složení: Ing. Jaroslav Čech, Mgr. Tomáš Vašíček, Petr Dostalík, 
Jiří Gajdoš, Martina Žilková.

Žádost ZŠ dr. h. c. Jana Masaryka, Harrachov, p. o., o vyjádření souhlasu 
s přijmutím sponzorského daru
Starosta města schvaluje a souhlasí s žádostí ZŠ dr. h. c. Jana Masaryka, 
Harrachov, p. o., o vyjádření souhlasu s přijmutím sponzorského daru ve 
výši 20 000 Kč od společnosti EMBA, spol. s. r. o., Paseky nad Jizerou na 
zakoupení vybavení pro zlepšení výuky.
Žádost ZŠ dr. h. c. Jana Masaryka, Harrachov, p. o., o vyjádření souhlasu 
s přijmutím sponzorského daru
Starosta města schvaluje a souhlasí s žádostí ZŠ dr. h. c. Jana Masaryka, 
Harrachov, p. o., o vyjádření souhlasu s přijmutím sponzorského daru ve 
výši 6 000 Kč od společnosti SUNNY ON-LINE, s. r. o., na nákup cen pro 
žáky účastnící se sportovních soutěží školy.
Žádost ZŠ Dr.h.c. Jana Masaryka, Harrachov, p. o., o souhlas s převodem 
finanční částky a zakoupení interaktivní tabule
Starosta města souhlasí s žádostí o převod 60 000 Kč získaných sponzorský-
mi dary z rezervního fondu školy do investičního fondu školy.
Starosta města schvaluje žádost o souhlas se zakoupením interaktivní table 
SMART Board 885 v hodnotě 128 296 Kč z investičního fondu školy. 
Informace z KRNAP
Starosta města bere na vědomí informace z KRNAP:
- č. 08222/2021 – rozhodnutí o povolení výjimky ze zákazu provozovat dron
- č. 08348/2021 – rozhodnutí o změně rozhodnutí – změna trasy Krakono-
šova stovka
- č. 07977/2021 – rozhodnutí o povolení výjimky Ultramaraton Karkonoski 
a Pólmaraton Karkonoski
- č. 08614/2021 – zahájení správního řízení Wild Grizzly
Žádost o přiložení chráničky pro optický kabel – mikrotrubičky do výkopu 
pro VO
Starosta města postupuje žádost o přiložení chráničky pro optický kabel – 

mikrotrubičky do výkopu pro VO vedoucímu odboru RSMIE k projednání.
Ustanovení komise pro VZ Zajištění zimní údržby komunikací v Harrachově 
v období 11/2021–3/2026
Starosta města ustanovuje komisi pro veřejnou zakázku Zajištění zimní 
údržby komunikací v Harrachově v období 11/2021–3/2026 ve složení:  
Ing. Jaroslav Čech, předseda; Petr Dostalík, člen; Mgr. Tomáš Vašíček, člen; 
Ing. Jan Zapadlo, člen; Ing. Michal Bartoš, člen; Petra Pýchová, člen. Komi-
se zahájí svoji činnost dne 14. 10. 2021 v 11 hodin.
Dodatek č. 6 č. j. UZSVM/HSM/1473/2021 – HSMM
Starosta města schvaluje Dodatek č. 6 č. j. UZSVM/HSM/1473/2021 – 
HSMM ke Smlouvě o výpůjčce majetku č. j. UZSVM/ HSM/1914/2016 – 
HSM ze dne 9. 9. 2016, ve znění pozdějších dodatků.
Organizační struktura města Harrachov
Starosta města schvaluje změnu organizační struktury města Harrachov – 
zřízení odboru
Městská policie Harrachov
Smlouva o návaznosti technologií zimní údržby a vzájemné spolupráci při 
zajišťování zimní údržby silnic v zimní sezoně 2021–2022
Starosta města schvaluje smlouvu o návaznosti technologií zimní údržby 
a vzájemné spolupráci při zajišťování zimní údržby silnic v zimní sezoně 
2021–2022.
Finanční vypořádání části poplatku z ubytování
Starosta města schvaluje toto finanční vypořádání části poplatku z ubytování 
odpovídajícímu 4 Kč za období 1–9/2021 (celkem k rozdělení 300 648 Kč) 
mezi kulturní akce a podporu sportu takto: 220 648 Kč na podporu sportu 
a 80 000 Kč na podporu organizace kulturních akcí městem Harrachov. 
K částce pro podporu sportu bude přičtena částka 170 000 Kč již vyhrazena 
v rámci stávajícího rozpočtu města Harrachova. 

Rozhodnutí starosty města Harrachov č. 51 ze dne 29. 9. 2021 
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Termín a program 23. zasedání Zastupitelstva města Harrachova 
Starosta města stanovuje termín 23. zasedání Zastupitelstva města Harracho-
va, které se uskuteční dne 3. 11. 2021 od 17 h v Kulturním centru Harrachov. 
Dále schvaluje body programu zasedání:
1) Kupní smlouva ÚZSVM
2)  Základní škola dr.h.c. Jana Masaryka Harrachov, p. o. – vrácení finančního 
příspěvku
3) Mateřské škola Kamínek Harrachov, p. o. – vrácení finančního příspěvku
4) OZV č. 5/2021
5) Ukončení VPS – MP Desná
6)  MP – organizace a pověření
7) Rozpočtová opatření 
8)  Smlouva o zajištění zimní údržby komunikací v Harrachově v období 11/ 
2021–3/2026
9) Program pro poskytování dotací z rozpočtu města Harrachov pro oblast 
sport
Protokol o otevírání, posouzení a hodnocení nabídek a rozhodnutí o výběru 
dodavatele
Starosta města bere na vědomí protokol o otevírání, posouzení a hodnocení 
nabídek k veřejné zakázce Zajištění zimní údržby komunikací v Harrachově 
v období 11/ 2021–3/2026
Starosta města schvaluje, na základě rozhodnutí výběrové komise, dodavatele 
veřejné zakázky Zajištění zimní údržby komunikací v Harrachově v období 
11/ 2021–3/2026 a postupuje schválení smlouvy o zajištění zimní údržby do 
dalšího zasedání Zastupitelstva města Harrachova. 
Provoz Městského úřadu Harrachov dne 31. 12. 2021
Starosta města schvaluje omezení provozu Městského úřadu Harrachov 
dne 31. 12. 2021, z důvodu čerpání dovolených, náhradního volna či práce 
z domova. 
Informace z KRNAP
Starosta města bere na vědomí informace z KRNAP:
- č. 07742/2021 – usnesení o zastavení řízení – žádost o udělení výjimky ze 
zákazu vjezdu
- č. 09121/2021 – oznámení o zahájení správního řízení – povolení výjimky  
pro provedení leteckých prací
Výsledek šetření stížnosti rodičů — Základní škola dr. h. c. Jana Masaryka 
Harrachov, p. o. 
Starosta města bere na vědomí výsledek šetření stížnosti rodičů od ředitelky 
Základní školy dr. h. c. Jana Masaryka Harrachov, p. o.
Podpora projektu Historie Krkonoš v komiksech
Starosta města schvaluje podporu projektu Historie Krkonoš v komiksech, ve 
výši 2 000 Kč. Jako protiplnění obdrží město počet výtisků ve stejné částce. 
Nákup promo materiálů pro Město Harrachov
Starosta města schvaluje nákup promo materiálů pro Město Harrachov.

Nákup hrnečků na Rozsvícení vánočního stromu
Starosta města schvaluje nákup 400 ks hrnečků na Rozsvícení vánočního 
stromu a jako propagační materiál města.
Zápis komise Životního prostředí a technických věcí 
Starosta města bere na vědomí zápis komise Životního prostředí a technických 
věcí.
Starosta města neschvaluje umístění 2 retardérů na komunikaci p. č. 1123/1.
Starosta města neschvaluje návrh na ukončení solení všech komunikací  
v Harrachově.
Starosta města neschvaluje doporučení na podání žádosti snížení rychlosti na 
obchvatu Harrachova. 
Žádost o schválení uzavření Mateřské školy Kamínek, Harrachov, p. o., 
v období vánočních svátků
Starosta města schvaluje uzavření Mateřské školy Kamínek, Harrachov, p. o., 
v období vánočních svátků, a to dne 23. 12. 2021 a od 27. 12. 2021 
do 31. 12. 2021. 
Informace o uzavření školní družiny ZŠ dr. h. c. Jana Masaryka Harrachov, 
p. o., ve dnech podzimních prázdnin
Starosta města bere na vědomí informaci o uzavření školní družiny ZŠ dr. h. 
c. Jana Masaryka Harrachov, p. o., ve dnech podzimních prázdnin, od 27. 10. 
2021 do 29. 10. 2021.
Žádost o vyjádření souhlasu s přijmutím sponzorského daru pro ZŠ dr. h. c. 
Jana Masaryka Harrachov
Starosta města schvaluje přijmutím sponzorského daru pro ZŠ dr. h. c. Jana 
Masaryka Harrachov, p. o., ve výši 130 000 Kč, od společnosti PANGEA 
APPARTEMENT, s. r. o., na úhradu nákladů souvisejících s ochranou stěn 
rekonstruované velké tělocvičny (sítě a příslušenství). 
Smlouva o budoucí smlouvě o zřízení služebnosti inženýrské sítě CES 
1994/2021/PANO
Starosta města schvaluje Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení služebnosti 
inženýrské sítě CES 1994/2021/PANO
Směrnice č. 1/2021 – používání služebních zbraní a střeliva
Starosta města schvaluje směrnici č. 1/2021 o používání služebních zbraní 
a střeliva Městské policie Harrachov. 
Oznámení o podání žádosti o dotaci na projekt Město Harrachov —úprava 
veřejných prostranství
Starosta města bere na vědomí obdržené oznámení o podání žádosti o dotaci 
na projekt Město Harrachov—úprava veřejných prostranství.
Oznámení o podání žádosti o dotaci na projekt Město Harrachov—moderni-
zace turistického informačního centra
Starosta města bere na vědomí obdržené oznámení o podání žádosti o dotaci 
na projekt Město Harrachov—modernizace turistického informačního centra.

Rozhodnutí starosty města Harrachova č. 52 ze dne 18. 10. 2021

Nabízím k prodeji čerstvá bio vajíčka přímo  
z Harrachova.
Cena 8 Kč/1 kus
Při objednávce 10 kusů/měsíc a více rozvoz po Harrachově zdarma.
Objednávky na tel.: 605 936 472  
(po 13 h nebo sms)

Koupím garáž v Harrachově, 
tel.: 777 032 039, 
e-mail: zbje@seznam.cz

INZERCE
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ZPRÁVY Z MĚSTA

Harrachov zřídil městskou policii
Velitele Městské policie Harracho-
va jsme přijali už v polovině října. 
Nejprve jsme museli společně 
vybudovat služebnu, která je 
umístěna v budově městského 
úřadu, a to ve druhém patře. Bylo 
potřeba pořídit vybavení pro oba 
strážníky potřebné pro výkon 
jejich služby. Už zhruba měsíc 
dohlíží na pořádek v Harrachově 
Pavel Bitman a v prosinci mu při-
bude zkušený kolega Patrik Mataj. 
Nejvíce se budou zaměřovat na 
dodržování místních záležitostí 
veřejného pořádku, obecně závaz-
ných vyhlášek a nařízení města, 
na bezpečnost osob a majetku i na 
klidné občanské soužití a prevenci 
kriminality.
Základní rozdíl mezi městskou policií a Policií ČR spočívá 
především v tom, že městskou policii zřizuje na základě § 84 
(odst. 2 písm. q) Zákona o obcích Zastupitelstvo obce, Policie 
ČR je zřízena zákonem č. 283/91 Sb. Městská policie působí 
pouze na teritoriu dané obce, zatímco Policie ČR působí na 
území celé ČR.
Městská policie:
Zabezpečuje místní záležitosti veřejného pořádku v rámci 
působnosti obce. Jedná se o úkol prioritní a jakékoliv další 
aktivity jsou pro městskou policii subsidiární, vždy však musí 
být v souladu se zákonem o obecní policii.
Městská policie při zabezpečování místních záležitostí veřej-
ného pořádku a při plnění dalších úkolů podle zákona 
č. 553/1991 Sb. o obecní policii nebo jiného zákona zejména:
• přispívá k ochraně a bezpečnosti osob a majetku
• dohlíží na dodržování pravidel občanského soužití

• přispívá v rozsahu stanoveném tímto nebo jiným zákonem 
k bezpečnosti a plynulosti provozu na pozemních komuni-
kacích

• odhaluje přestupky a jiné správní delikty
• upozorňuje fyzické a právnické osoby na porušování obec-

ně závazných právních předpisů a činí opatření k nápravě
• prevence kriminality
Strážníci odhalují všechny přestupky z úřední povinnosti, 
avšak pouze některé, v zákoně o obecní policii vymezené, mo-
hou sami řešit ve správním řízení. Ostatně zjištěné přestupky 
jsou postupovány příslušným správním orgánům nebo Policii 
ČR, která má ze zákona povinnost všechny přestupky nejen 
odhalovat, ale také objasňovat.
Další údaje o činnosti městské policie najdete už ve zmiňova-
ném zákoně č. 553/1991 Sb.
Kontaktní údaje:
tel.: 481 540 460, mobil: 725 071 081, 
e-mail: mp@harrachov.cz

HARRACHOV

107.9 FM | R-LBC 
liberec.rozhlas.cz |  

INZERCE

L N

Informace o plánovaném 
přerušení dodávky 
elektřiny

Dne 22. 11. 2021 od 9 do 16 h 
(č. 110060800299)
Harrachov
část obce Harrachov
č. p. 148, 149, 151, 170, 171, 172, 
173, 373, 416
část obce Nový Svět
č. p. 137, 138

Dne 23. 11. 2021 od 8 do 16 h 
(č. 110060800300)
Harrachov 
část obce Nový Svět
č. p. 370, 371



V Harrachově probíhal opět velký úklid
Harrachov se 
letos na podzim 
už pátým rokem 
zapojil do akce 
Ukliďme svět, 
ukliďme Česko. 
Po dlouhé době 
jsme při úklidu 
neměli moc 
vlídné počasí, ale 
nepršelo! Zapo-
jení dobrovolníci 
si čím dál častěji 
uvědomují, že je 
důležité mít 
Harrachov hezky uklizený nejen po zimní sezoně, ale i po té letní, 
která je pro naše město čím dál vytíženější. Do říjnového úklidu se 
pustilo asi čtyřicet dobrovolníků, kteří byli rozděleni do pěti nej-
frekventovanějších míst v Harrachově. Nasbíralo se 80 kg odpadu 
s tím, že tento odpad byl ještě dále vytříděn. Milým překvapením 
byla účast několika dobrovolníků, kteří si svůj rekreační pobyt 
v Harrachově zpestřili právě uklízením. Poděkování patří nejen 
všem zúčastněným dobrovolníkům, sportovním klubům, ale dále p. 

Demlovi za dodání výborných buřtíků. Další občerstvení zajišťovalo 
město Harrachov. Děkujeme městské údržbě, která se postarala 
o svoz nasbíraného odpadu. Hlavním celosvětovým jarním úklido-
vým dnem v roce 2022 bude sobota 2. dubna, ovšem je pravděpo-
dobné, že tu budeme mít ještě zimu a sníh, takže úklid bude nejspíš 
připadat až na květnový měsíc. Těší mě, že odpadků ubývá, ale 
smutné je to, že některým stále odpadkové koše nic neříkají, i když 
jich v Harrachově máme opravdu dost…

L N

UDÁLO SE

Stříbrná Pivní pečeť pro Čerťák
Ani v tomto roce se zástupce harrachovského pivovaru nevra-
cí s prázdnou z mezinárodního pivního festivalu v Českých 
Budějovicích. Jeho 31. ročník se konal kvůli pandemické situaci 
až koncem září namísto tradičního února. I tentokráte na tomto 
prestižním festivalu bodovalo naše pivo Čerťák, které obhájilo 
loňskou druhou příčku v kategorii tmavý ležák z minipivovaru 
v soutěži Česká Pivní pečeť.
Na této soutěži se v letošním roce přestavila opravdu velká 
konkurence více než 1 200 vzorků piv z celého světa, které byly 
rozděleny do 36 kategorií. „Je mi opravdu velkou ctí, že i letos si 
z Českých Budějovic odvážím nějaké ocenění v podobě stříbrné 
Pivní pečeti. Jedná se o nejprestižnější odbornou soutěž v Česku 
s obrovskou konkurencí stovek pivovarů. Utkávají se zde jak 
nadnárodní pivovarnické koncerny, tak i menší pivovary a mini-
pivovary z naší země i ze zahraničí,“ shrnul úspěch sládek harra-
chovského pivovaru Libor Soukup. Ten si zároveň na počátku 
listopadu v pivovaru ve Stěžerách u Hradce Králové převezme 
rovněž stříbrné ocenění ze soutěže Sdružení přátel piva, a to 
opět za tmavý ležák Čerťák. 

M .  S o u k u p

KAML CUP v roce 2021 podpořili tito sponzoři: 
Město Harrachov, My piknik Restaurant, Za Pecí Harrachov, Stavebniny Stemro s. r. o., 
Sklárna a minipivovar Novosad a syn Harrachov, Areál skokanských můstků o. p. s., hasiči 
Harrachov, Kofola, MAKRO Cash & Carry ČR, Bidfood, Královský pivovar Krušovice, Uni-
ted Brands s. r. o., Bobová dráha Harrachov, Ladislav Šroubek, Pavel David, Felicitas Dole-
zol, Stanislav Pelc, BEMI Cycling i spřátelené obce Kořenov, Zlatá Olešnice a Rokytnice.
Všem patří velké poděkování!

S t a n i s l a v  S l a v í k

zd
ro

j: 
ar

ch
iv

 H
ar

ra
ch

ov

8         Harrachovský zpravodaj            11/2021 

PODĚKOVÁNÍ



  11/2021       Harrachovský zpravodaj         9

POZVÁNKA



Harrachov Racing Academy 
je nový sportovní lyžařský oddíl  
v Harrachově pro předžákovské a žá-
kovské lyžování v alpských disciplínách. 
Tento klub je na samém začátku pod ve-
dením Jana Konopky, Lukáše Macour-
ka a Michala Kunsta – trenéry, kteří 
mají dlouholetou trenérskou praxi.
Pánové, nově vzniklý tým je v začát-
cích, jak nyní fungujete od začátku 
školního roku?
Fungujeme a trénujeme už od jara 
a máme za sebou vydařenou sportovní 
přípravu včetně letních soustředění, která 
proběhla v Harrachově a na Bedřichově. 
V týdnu máme tréninkový plán pro šest 
skupin, které mají vypsáno 12 tréninků 
(1–3 tréninky týdně). Do toho se nám 
povedla uspořádat čtyři víkendová 
mini soustředění a dvakrát už jsme se 
i podívali na rakouský ledovec Kaunertal, 
jednou na jaře a teď jsme právě ukončili 
1. podzimní soustředění našich nejstar-
ších dětí, a tyto děti ještě dvě soustředění 
na lyžích čekají v listopadu a v prosinci.
Kde se objevil nápad vytvořit nový 
sportovní klub? Kdo se podílel na 
samotném vývoji?
Nápad se objevil z naší potřeby vydat 
se vlastní cestou a žádný klub doma 
ani v okolí nás neoslovoval natolik jako 

myšlenka začít samostatně od začátku. 
Na vzniku se podílela spousta lidí, od nás 
zakládajících členů, našich rodin, přátel 
a rodičů dětí, které už s námi trénovaly. 
Neradi bychom na někoho zapomněli, 
tak raději nebudeme jmenovat, byl by 
to dlouhý seznam jmen. Musíme ale 
poděkovat každému, kdo pomohl rozjet 
tento projekt a uvést ho v živou a fungují-

cí organizaci. Děkujeme i našim spon-
zorům a partnerům projektu, kterými 
jsou i město Harrachov a Sportovní areál 
Harrachov. 
Situace kolem koronaviru se opět 
zhoršuje, ekonomické dopady se 
začínají naplno projevovat, navíc 
nikdo neví, jestli nepřijde další vlna 
a zda bude možno přes zimu trénovat 
a závodit bez omezení. Do toho máte 
nyní skládat tým pro novou sezonu. 
Jak obtížný úkol to je?
Jdeme do toho beze strachu, protože 
spoustu věcí nejsme schopni ovlivnit, jen 

se na ně můžeme dobře připravit. Věříme, 
že se lyžovat bude a štěstí přeje připrave-
ným. Popravdě, kdyby areály měly znovu 
stát, tak je to likvidační pro celý region, 
nejenom pro nás a náš sport. Připravu-
jeme se na varianty různých omezení 
a vyjednáváním s areály, kde chceme 
trénovat, se snažíme připravit si podmín-
ky i v případě zavedených omezení. Zda 

se nakonec bude, nebo nebude závodit, 
to už my neovlivníme. Náš cíl, tj. učit 
děti lyžovat, ale omezit nechceme. Děti 
potřebují pohyb a sport.  
Máte už daný kalendář plánovaných 
tréninků, závodů…?
Kalendář závodů prochází posledními 
úpravami, na základě finální verze vybe-
reme závody pro naše tréninkové skupiny. 
Během zimní sezony pak dochází i ke 
změnám dle aktuálních sněhových pod-
mínek, případně dle počasí, nejsme ha-
lový sport. Pevný kalendář tréninků, dny 
a časy, mají všechny tréninkové skupiny, 
ten se ale může a pravděpodobně bude 
trochu měnit. Máme ale pevný termín  
19. a 20. 2. 2022, kdy pořádáme naše 
první závody pro děti společně  
s TJ LIAZ Jablonec n. N. 
Samotným tématem je členská zá-
kladna, jak široká je? Ozývají se vám 
i členové ze sousedních obcí? Nebo 
preferujete pouze ty „harrachovské“?
V tuto chvíli máme přes 35 členů a tento 
počet, doufáme, ještě není konečný. 
Máme však i danou maximální kapacitu 
pro tuto sezonu, kterou víme, že doká-
žeme kvalitně odtrénovat. Většina dětí 
je z Harrachova, pár z okolních vesnic 
a několik dětí je i mimo Liberecký kraj, 
například z Hradce Králové. Naše akade-
mie je otevřená všem zájemcům. Určitě 
si mají z čeho vybrat od programu CLUB 
a vyššího stupně RACE, po program 
FUN, který není zaměřený na závodní 
lyžování. 
Co je vaším cílem?
Radost z pohybu, správné tréninkové 
návyky a samostatnost, zdravé a efektivní 
lyžování bez úrazů. Medaile i úsměvy 
bez nich. Tohle všechno je u dětí možné. 
Sportovní cíle stavíme dětem individuálně, 

ROZHOVOR
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v rámci tréninkové skupiny a v rámci 
celého klubu pak máme určené cíle 
a body, jako je například vytváření 
nejlepších podmínek pro sportovní růst. 
Věříme, že tohle máme dobře nastave-
né, a tím dětem předáme to nejlepší ve 
zdravém sportovním prostředí. Tím 
se z nich stanou šampioni nejenom 
na svahu, ale především v samotném 
životě.  
Jak dlouhé tréninky podnikáte do 
zahraničí? Preferujete spíš období 
letních prázdnin?
Zahraničí využíváme na jaře a přede-
vším na podzim na 4–5denní výjezdy na 
ledovce. Preferujeme dny v týdnu, kdy 
je na sjezdovkách méně lidí a trénink je 
tak výrazně efektivnější a bezpečnější. 
Jinak se snažíme maximálně trénovat 
v ČR a využít sportoviště a sportovní 

aktivity v blízkém okolí. V létě jsme na 
samotné lyžování ani nepomysleli, pro 
děti by mělo být léto létem. Až budeme 
mít naše svěřence starší, tak se na sníh 
určitě podíváme i během léta. Zatím to 
není potřeba. 
Z vašich zkušeností z jiného klubu, 
kde se dětem, popř. vám, nejvíc líbí 
trénovat? Kde jsou nejideálnější pod-
mínky z různých úhlů pohledu?
Nejraději trénujeme u nás doma  
v Harrachově a nejlepší podmínky jsou 
všude, kde je hodně sněhu a dobrá 
parta :) Dokonalé jsou podmínky sa-
mozřejmě v Alpách, zde jim máme co 
závidět. Dětem se často nechce vůbec 
domů, poznávají jiný lyžařský svět, 
potkávají hvězdy z lyžařského kolotoče. 
A to jsou ty nejlepší podmínky a moti-
vace pro ně. Ať trénink s reprezentací 

doma v Harrachově, nebo lyžování na 
ledovci vedle Ester Ledecké.
Když jste zmínili Ester Ledeckou, prý 
máte nový program i pro snowboar-
ding. Představíte nám ho?
Rádi. Jsou to tréninky a výuka snow-
boardingu v rámci našeho programu 
FUN. I programy CLUB a RACE se 
na snowboard dostanou, ale až na jaře 
po jejich hlavní sezoně. V programu 
FUN počítáme s mixem výuky lyžová-
ní a právě snowboardingu v průběhu 
celé sezony, i pro úplné začátečníky 
mimo závodní ambice. A kdo ví, třeba 
se časem objeví i čistě snowboardový 
program pro děti. Uvidíme, jaký bude 
ohlas a zájem. My už se těšíme na zimu 
a věříme, že bude úspěšná. 
Děkuji vám za rozhovor.

L u c i e  N o v á k o v á

Poutává přednáška o hraběti Janu Nepomukovi Harrachovi
PaedDr. Jan Luštinec představil výjimečnou osobnost Jana Nepomuka Františka hraběte Harracha, šlechtice z rodu Harrachů, le-
gendárního politika, mecenáše, podnikatele a kavalíra v Kulturním centru Harrachov. Poutavé vyprávění s historickými fotografiemi 
zaujalo celý sál.
Jan Nepomuk hrabě Harrach byl výjimečnou osobností. Stál u zrodu Národ-
ního divadla a Národního muzea, které díky němu stojí na Václavském ná-
městí. Zasloužil se o Matici českou, podporoval intenzivně českou literaturu, 
Bedřicha Smetanu, Karla Jaromíra Erbena a další české umělce.
Založil vzorový hospodářský statek, poté i hospodářskou školu, učil rolníky 
efektivně hospodařit. V Krkonoších zalesňoval lesy. Angažoval se v průmyslu 
a politice. Zřizoval turistické cesty v Krkonoších.
Daroval dříví na stavbu sokolovny v Jilemnici a zasadil se o vybudování 
železnice z Martinic do Rokytnice, která měla být mnohem delší. Financoval 
mnoho nejrůznějších akcí a výstav, podporoval různé spolky, Čechům ve 
Vídni založil první českou školu a koupil kostel, kde se sloužily mše v češtině. 
Dokonce nařídil na svém panství úřadování v češtině, což bylo v té době zcela 
výjimečné. Jan Nepomuk Harrach byl tím nejzajímavějším šlechticem druhé 
poloviny 19. století, který se zasloužil o Mumlavský vodopád, nechal po vy-
hoření vystavět Novosvětskou sklárnu (nynější sklárna Novosad a syn). Díky 
němu máme třeba na Žalém překrásnou rozhlednu, kterou nařídil vybudovat. 
Na vrchu Kozinci nechal pro turisty postavit výletní restauraci.  
Panu Luštincovi moc děkujeme.
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NOVINKY Z MĚSTSKÉ KNIHOVNY

Obrázkový vtip správně vyluštili: O. Martin,  
P. Pohořalý, N. Tatárová, L. Bosnič, V. Singh,  
N. Geislerová a N. Lukešová. Gratuluji!  
V listopadu budou děti kreslit malého čarodě-
je Harryho Pottera.

NOVINKY
M. Klevisová – Prokletý kraj
Zapadlá vesnička Jelení Hora má temnou minulost a dodnes to není ideální místo k životu. Není divu, že odsud Gerda 
vždycky chtěla odejít a uniknout minulosti. Teď se ale rozvedla, je bez peněz a nezbylo jí nic jiného než se s dcerou vrátit do 
nuzného domku po rodičích. Linda na stejné místo přijíždí na dovolenou, aby pátrala po minulosti své rodiny, která se před 
čtyřiceti lety odstěhovala. Vzápětí ve vesnici dojde k úmrtí a obě ženy odhalí přísně střežené tajemství související s krajem, 
kde nikomu nebylo souzeno být šťastný…

L. Výborná – Mezi světy
Pravidelně ji slýcháte z rozhlasu, její hlas je s vámi už desítky let, v autě na cestách, v kanceláři nebo třeba i ráno v kou-
pelně. Do toho si občas odskočí na moderování v televizi nebo natáčí svá extrémní interview. To je ale jen jeden svět 
Lucie Výborné. V tom druhém světě fouká ostrý vítr, zebe sníh a Lucie daleko za hranicemi všednosti a komfortní zóny 
zažívá opravdovou radost. Mezi světy je výběr z deníků, v nichž nás autorka zavede do mrazivých oblastí Antarktidy, 

na vrcholky hor, mezi české vojáky do Afghánistánu nebo na dalekou Havaj. Je to kniha o štěstí 4 
000 metrů nad zemí, o místech, která jí přirostla k srdci, o mrznoucích prstech, chvílích na hranici 
bytí a nebytí, osvobozujícím smíchu i momentech prozření… 

Detektivní romány
D. Meyer – Ďáblova hora
J. Patterson – Na špatné straně
M. Klevisová – Prokletý kraj
Detektivní povídky
J. Nesbo – Žárlivost a jiné povídky
Román v dopisech
K. Kettu – Vlčí růže
Společenský román
Š. Šišková – Dokonalý život?
Skutečný příběh
P. Pavlíčková Kovaříková – Rododendron:  
Za horizontem osudu

Humoristická novela
A. Vogel – Sám mezi ženami: Kohout
Historické romány
S. Monk Kidd – Kniha tužeb
C. Bomann – Paní ze Severu 2: Mathildino 
tajemství
Romány pro ženy
S. Thorne – Má mě rád, nemá mě rád
K. Gillerová – Dubnové slunce
Cestopis
L. Výborná – Mezi světy
Populárně-naučné publikace
P. Kolář – Posilování stresem: Cesta k odolnosti

D. Attenborough – Život na naší planetě: Mé 
svědectví a vize pro budoucnost
Pohádkové příběhy pro děti
S. Weber – Světluška Glorie
D. Křišťanová – Chyťte pošťáka
Detektivní příběh pro děti
R. Santiago – Fotbaláci 4: Záhada jestřábího 
oka
Fantasy pro děti
A. S. Magnason – Truhla času

NOVÉ KNIHY

D. Křišťanová – Chyťte pošťáka
Pošťáka Herberta Houlíka propustí z práce. Mladíka to rozčílí a rozhodne se, že se poště pomstí. 
Při svém řádění omylem nalezne kouzelnou knihu a pak se začnou dít věci. Celá pošta je vzhůru 
nohama. Své o tom ví i dědeček Kouba a jeho vnuk Honzík, který s kamarádkou Majdou Herberta 
hledá. Podaří se dětem dostihnout nezbedného pošťáka?

Milí čtenáři a přátelé harrachovské knihovny,
jako každý rok touhle dobou se na pultech knihkupectví i u nás v knihovně objevila spousta krásných knižních novinek a nejednomu 
z nás vykouzlila úsměv na tváři. Máme minimálně jeden dobrý důvod, proč se těšit na podzimní sychravo! 

 M i c h a e l a  H o l m e r o v á              

LISTOPAD V KNIHOVNĚ SOUTĚŽ PRO DĚTI

Čtenářská anketa
Prohlížíte na návštěvách svým hostitelům  
knihovnu?

2. 11. v 9 h Jak 
se zbavit Msti-
vý Soni – beseda 
pro 4. třídu na 
podporu čtenářství
Čtení z knížky a za-
myšlení na téma jmen, 
tvoření přezdívek 
a vnímání sebe 
i ostatních

9. 11. v 11 h Babička Drsňačka – 
beseda pro 5. třídu na podporu 
čtenářství
Čtení z knížky a zamyšlení na téma stáří 
a prarodiče
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NOVINKY Z MĚSTSKÉ KNIHOVNY

KAMIL NEUMÍ LÍTAT – BESEDA PRO 2. TŘÍDU

První besedou Týdne knihoven byla beseda na téma odlišo-
vání a výsměchu s názvem Kamil neumí lítat. S dětmi ze  
2. třídy jsme si četli pohádku o špačkovi knihomolovi, kte-
rou napsala Jennifer Berneová, a zjišťovali, proč má Kamil 
radši knížky než létání a proč mu čtení jde líp než mávání 
křídly. Zároveň jsme si povídali o tom, že když je někdo 
jiný než ostatní, ještě to nemusí znamenat, že je divný nebo 
špatný, a že když si z někoho utahujeme, byť jen v legraci, 
může ho to bolet. Na závěr všichni malí „špačíčci“ zkoušeli 
odletět do teplých krajin, ale to se jim nepovedlo, a tak 
slíbili, že se přece jen raději vrátí ke knížkám.

KLUK A PES – BESEDA PRO 3. TŘÍDU

Další čtenářská beseda byla na téma handicap a zdra-
votní omezení. S dětmi ze 3. třídy jsme si četli příběh 
o Julinovi a jeho asistenčním psu Césarovi, který napsala 
Ivona Březinová. Dozvěděli jsme se, že ti dva spolu chodí 
do školy, protože Julin je na vozíku a sám už všechno 
nezvládne. Bavili jsme se o tom, jaké to asi je, když nemů-
žete chodit, když nevidíte nebo neslyšíte, a na vlastní 
kůži jsme si to taky vyzkoušeli. V závěru besedy pak děti 
navrhovaly, co by se v harrachovské škole mohlo změnit 
k lepšímu a jak by samy mohly postiženým spolužákům 
usnadnit život.

NOVINKY ZE ZŠ

Poslední den před podzimními prázdninami, tj. v úterý 
26. října, se žáci druhého stupně zúčastnili environmentální 
akce zaměřené na úklid odpadků v přírodě a blízkém okolí 

Harrachova. S ná-
padem přišli žáci 
šesté třídy v rámci 
svého celoročního 
environmentálního 
projektu. Jednot-
livé třídy se vydaly 
do vybraných 
lokalit, kde se žáci 
snažili odstranit 
pozůstatky po letní 
turistické sezoně, 

ale často našli i sta-
ré vyhozené věci či 
nebezpečný odpad, 
které do přírody 
rozhodně nepat-
ří, jako například 
autobaterie a staré 
pneumatiky. 
Šestá třída se tak za-

měřila na úklid v okolí čističky odpadních vod a Anenského 
údolí, sedmá třída se vydala na Mýtiny a nejstarší žáci z osmé 
a deváté třídy vyrazili po staré celní cestě a vyklízeli lesy 
u polských hranic.

Akce byla zorganizována za pomoci Radka Pilaře a města 
Harrachov, které škole poskytlo ochranné rukavice, pytle na 
odpadky a též zajistilo jejich odvoz. 
Velké poděkování patří všem žákům školy, kteří se tohoto 
projektu zúčastnili a s velkým nasazením odvedli velký kus 
práce. 

k o o r d i n á t o r k a  E V V O  a  t ř í d n í  u č i t e l k a 
 6 .  t ř í d y,  M g r .  L u c i e  Tě š í n s k á

Moc děkujeme žákům 2. stupně harrachovské základní školy 
za totální nasazení při úklidu dalších koutů v Harrachově! 
Z fotografií je vidět, že žáci odvedli opravdu velký kus práce 

a také že jsou mezi námi tací, kteří mají k přírodě bohužel stále 
negativní vztah.

Projektový den žáků 2. stupně – Pomáháme bojovat za čistější Harrachov
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Na přelomu léta a podzimu byli naši dobrovolní hasiči 
vysláni ke třem různým výjezdům. 

První událost se týkala záchrany psa, k níž byla jednotka 
povolána krátce po půlnoci v neděli 26. září. Po příjezdu na 
místo události byl průzkumem zjištěn pes spadlý v otevře-
né šachtě. Na místě byla přítomna jeho majitelka. Násled-
ně byl pes po žebříku vynesen ze šachty. Neutrpěl žádné 
zranění. 

Tentýž den krátce před polednem byl opět naší jednotce 
vyhlášen poplach. Šlo o únik plynu u hotelu Golden. Po 
příjezdu na místo události byl dle informací od dělníků, 
kteří zde pracovali, zjištěn únik plynu v šachtě, kde byl 
hlavní uzávěr plynu k objektu č. p. 441, který byl v demolici. 
Šachta byla zatopena vodou. Jednotka zajistila místo udá-
losti a vyčkala příjezdu profesionálních kolegů z Tanvaldu. 
Pak vybrala vodu z šachty a vyčistila šachtu až na plynové 
šoupě. Na místo události přijel pracovník plynárenské 
pohotovostní služby, který šoupě dotáhl, předal místo udá-
losti zástupci vlastníka nemovitosti s tím, že do budoucna 

si musí vlastník nemovitosti zajistit výměnu uzávěru. Pak 
se jednotka vrátila na základnu

Posledním výjezdem hasičské jednotky v tomto období 
byl vyhlášený požární poplach v pátek 9. října dopoledne. 
Jednalo se o požár průmyslového objektu fotovoltaické 
elektrárny Elitexu OK v Jablonci nad Jizerou. Po příjezdu 
na místo události byla jednotka určena velitelem zásahu 
vzhledem k dostatečnému počtu sil a prostředků jako zá-
loha na místě události. Po likvidaci požáru se jednotka na 
pokyn VZ vrátila na základnu.

Harrachovská dobrovolná hasičská jednotka se zúčastnila 
také přeshraničního taktického cvičení, které se usku-
tečnilo v sobotu 9. října v polském Podgórzynu, a to pod 
názvem TC Krkonoše 2021. Shromáždění jednotek z české 
strany bylo na hraničním přechodu Harrachov – Jakuszyce. 
Odtud byly české hasičské cisterny doprovázeny polskou 
pohraniční policií na místo cvičení do Podgórzynu. Po 
provedeném nástupu před cvičením bylo půl hodiny po 
poledni zahájeno vlastní cvičení. Po příjezdu na místo udá-
losti byla zjištěna dopravní nehoda osobního automobilu 
s autobusem. Jednalo se o simulované neštěstí s velkým 
množstvím zraněných. Členové jednotky postavili stan, 
který sloužil pro ukládání ošetřených zraněných osob. 
Dále pomáhali při ošetřování zraněných osob a transportu 
zraněných osob do vozidel polské zdravotnické pomoci. 
Po ukončení cvičení proběhl přesun jednotek do rekreační-
ho střediska „Hottur“ v Borowicích, kde proběhlo oficiální 
vyhodnocení cvičení a občerstvení. Pak se jednotka vrátila 
bez doprovodu na základnu. Vedle naší jednotky se cvičení 
zúčastnili dobrovolní hasiči z Desné a Tanvaldu Šumbur-
ku. Z profesionálních hasičů pak byla přítomna jednotka 
z Tanvaldu a z Liberce. 

M .  S o u k u p

zdroj: archiv SDH

SDH HARRACHOV

Výjezdy harrachovských hasičů

Každé roční období je něčím typické. 
Podzim není výjimkou. Barevné listy na 
stromech a následně pak ležící v haldách 
pod stromy. K přípravám na blížící se 
zimu patří jejich úklid. Likvidaci listí 
lidé provádějí nejčastěji dvěma způsoby. 
První skupina, zastánci recyklace, vzniklý 
zahradní odpad kompostují, drtí či jinak 
ekologicky likvidují přímo na svých 
pozemcích, případně jej odvážejí do sběr-
ných dvorů nebo kompostáren. Druhou 
skupinou jsou ti, kteří odpad raději pálí, 
a to k nelibosti sousedů, poukazujících na 
zamoření kouřem. I tato metoda odstra-
nění odpadu je však při dodržení určitých 
pravidel v pořádku a neodporuje zákonům 
České republiky. 
Pálení rostlinného materiálu řeší zákon 
o ochraně ovzduší č. 201/2012 Sb. Kon-
krétně lze v otevřeném ohništi spalovat 

jen suché rostlinné materiály neznečištěné 
chemickými látkami. Pálení pak mohou 
upravovat i místní vyhlášky měst a obcí 
(některé obce nepovolují spalování rost-
linného odpadu a nabízejí jeho likvidaci 
kompostováním, jinde je možné pálit bio-
odpad jen v určitě dny apod.). Povinnost 
ohlašovat pálení odpadu místně příslušné-
mu Hasičskému záchrannému sboru kraje 
mají podnikající fyzické a právnické osoby. 
Povinnost ohlašovat pálení se nevztahuje 
na fyzické osoby, které tuto činnost prová-
dějí na svém pozemku. Pokud ale fyzická 
osoba plánuje pálení většího množství 
biologického odpadu (klestu, shrabaného 
listí a stařiny), je vhodné pálení nahlá-
sit taktéž. Touto informací lze zabránit 
zbytečným výjezdům jednotek požární 
ochrany k domnělému požáru, který může 
nahlásit například soused. 

Zásady pálení odpadu:
•  Pálení odpadu může provádět pouze 
osoba starší 18 let.

•  Ohniště musí být vzdáleno minimálně 50 
metrů od okraje lesa a v dostatečné bezpeč-
né vzdálenosti od budov a volných skládek 
palivového dřeva apod.

•  Pálení odpadu nesmí být prováděno v ob-
dobí dlouhotrvajícího sucha a za větrného 
počasí.

•  K dispozici by měly být prostředky, který-
mi lze oheň uhasit – kbelík s vodou, lopata 
a písek apod.

•  Po skončení pálení odpadu musí být 
ohniště bezpečným způsobem uhašeno 
a následně kontrolováno po dobu 8 hodin.

•  Pokud se vám přes veškerou opatrnost 
situace vymkne kontrole, volejte hasiče 
prostřednictvím tísňové linky 150 nebo 112.
autor: kpt. Mgr. Michaela Stará

Listopad – lístek spad… Pálit, či nepálit?
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Kostival lékařský
Bylinka kvetoucí fialovým, růžovým, modrým i bílým 
květem. Vzhledem k tomu, že je to rostlinka vlhkomilná, na-
jdete ji nejsnáze 
po okrajích lesů 
nebo rybníků.
Z této bylinky se 
používá kořen, 
který je vhodný 
vykopávat brzy 
na jaře, než vy-
žene nové lístky 
nebo na podzim 
po odkvětu. 
V těchto dobách 
má kořen největší 
sílu, protože 
se už nevěnuje 
svým nadzemním 
částem.
Vnitřně se kosti-
val užívá spíš výji-
mečně a v malých 
dávkách, a to na 
žaludeční a dva-
náctníkové, chcete-li dvanácterníkové vředy, kdy pomáhá 
ochraňovat sliznice žaludku. Svým slizem je schopen vřed 
obalit a tím mu vytvoří podmínky k rychlejšímu vyhojení. 
Znovu však upozorňuji, že při větších dávkách mohou 
pyrolizidiové alkaloidy obsažené v kostivalu poškodit játra. 
Užívat lze tedy nejvýše tři čajové lžičky (formou čaje) kosti-
valu denně, a to nejvýše po dobu tří měsíců.

Kostivalový čaj  
1 čajová lžička se přelije 150 ml vařící vody (u kořenů vařící 
voda může být použita), nechat vylouhovat 25 minut, pije-
me 3x denně.
Tento čaj, jak už jsem psala výše, je vhodný na léčbu žalu-
dečních a dvanáctníkových vředů, při zánětu močových cest 
a při léčbě osteoporózy. Droga se může přidat i do někte-
rých čajových směsí určených na léčbu průdušek a kašle.

Kostivalová tinktura 
Kostivalový kořen řádně vydrbu kartáčkem, omyju a na-
drobno pokrájím keramickým nožem (lze použít i sušený 
kostival, který však doporučuji nakrájet před sušením, 
protože sušený kostival se vám nakrájet už nepodaří). Pak 
jej jednoduše vložím do vysokoprocentního alkoholu nebo 
60–70% lékárenského lihu.  Nechat stát 2–3 týdny na 
teplém místě, poté můžete slít, já to nedělám, nechávám 
kostival v alkoholu do vypotřebování. Tinktura je vhodná na 
bolavé klouby, svaly, na revma, křečové žíly a také pomáhá 
při artritidě. Kostivalovou tinkturu mám vyzkoušenou i na 
pejskovi Matýskovi, který mívá po úrazu z mládí občas 
bolesti. Je zajímavé, že svoji bolavou partii na mě doslo-
va vystrčí. Po aplikaci tinktury, musím jej samozřejmě 
i politovat a pohladit, se  jeho stav výrazně zlepší a zase vrtí 
radostně ocáskem. 

Kostivalová mast
150 g vepřového sádla (komu vadí vůně sádla, použijte 
kokosový olej), rozehřejte ve vodní lázni, do ní vložte omytý 
a jemně pokrájený kořen, několik minut povařte, nechte 
odstát do druhého dne.

Druhý den znovu rozehřejte, přeceďte 
a uchovávejte v chladu. Mast působí 
blahodárně na klouby, kosti, unavené 
svaly, při krevních podlitinách, záně-
tech kostí, vaziva a žil.
Stejné účinky má i kostivalová 
francovka – omytý pokrájený kostival 
vložte do nádoby s francovkou tak, 
aby byl kořen potopený. Přidáme dvě 
čajové lžičky arnikové tinktury. Nádo-
bu nechte 14 dní stát, občas protřeste.
Kostival má schopnost zregenerovat 
natržený sval, pomáhá k vytváření 
kloubního mazu a podporuje scelová-
ní kostí. K dosažení použijte kosti-
valovou tinkturu, mast nebo obklad 
z kostivalu. 
Nastrouhat trochu kostivalu a rozva-
řit jej ve vodní lázni s troškou sádla, 
nechat vychladnout a aplikovat na 
postižené místo. Další varianta ob-
kladu je: z prášku sušeného kostivalu 

vytvoříme kašičku, kterou aplikujeme na postižené místo. 
V neposlední řadě je možné použít čerstvé listy, které přeje-
deme válečkem na nudle tak, aby list vypouštěl šťávu, tyto 

pak aplikujeme na poraněné místo a ovážeme obvazem.
Kostival je bylina, kterou mám osobně vyzkoušenou 
a věřte, že slouží lépe než leckteré masti draze zakoupené. 
Až budete kostival vykopávat, řekněte mu, co pro vás má 
udělat, udělá to rád (říká vynikající bylinkář Vláďa Vytásek), 
a nezapomeňte poděkovat.

J i t k a  R i e g e r o v á

PRAVIDELNÁ RUBRIKA – BYLINKY

Zdroje: Babiččiny bylinky, Můj bylinkový svět
Foto: pixabay.com



INZERCE
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Harranti jeli celé léto a teď už zase řádí na sněhu
ZE SPORTU

Harranti jeli opravdu celé léto na 100 %. 
V létě jsme stihli 2x kondiční soustředě-
ní v Bedřichově, 3x příměstské soustře-
dění v Harrachově pro naše nejmenší 
členy a 2x lyžařské soustředění v Litvě. 
Kromě klasických kondičních soustře-
dění jsme se věnovali i všesportovní 
přípravě ve specializovaných sportov-
ních kempech. Začali jsme lezecko-vo-
dáckým kempem, kde si děti vyzkoušely 
lezení na via ferratech v Semilech, druhý 
den trénovaly pod vedením zkušených 
instruktorů základy jízdy na divoké vodě 
na Paraplíčku u Železného Brodu. Vše-
sportovní příprava pokračovala wind-
surfovým kempem v Sasku, kde se děti 
naučily základům windsurfingu. Letní 
příprava gradovala 14denním slalomo-
vým kempem v lyžařské hale v Litvě. 
Prázdniny jsme tradičně zakončili už  
9. ročníkem Expedice Sněžka – 2,5den-
ní výpravou dětí s rodiči na Sněžku 
a zpět s přespáním na Labské boudě 
a na Boudě u Bílého Labe. 

V září jsme otestovali kvalitu letní 
přípravy na Krakonošově běhu a na 
Harranti Run Challenge. K naší velké 
radosti dosáhli naši členové vynikajících 
výsledků i mezi běžci specialisty.
Někteří z Harrantů si otestovali svoji 
cyklistickou formu na závodě horských 
kol ČT Author Cup, kde se rozhodně 
výsledkově neztratili.
Na konci září už jsme vyrazili na první 
lyžařské soustředění na ledovec Kau-
nertal, kde jsme si pro letošní podzim 

vytvořili tréninkovou základnu. Celkem 
nás tam čeká šest lyžařských kempů, 
které zakončíme na začátku prosince 
kontrolními závody s rakouskými vrs-
tevníky. To už, ale pevně doufáme, bude 
pomalu začínat závodní sezona tady 
v Čechách.
Tak nám držte palce, ať se s vámi 
v příštím článku můžeme podělit o naše 
sportovní úspěchy na sněhu.

t ý m  H a r r a n t ů

Celkem čtyři mistrovské tituly a 11 medailí získali reprezentanti 
Ski klubu Harrachov na Mistrovství ČR ve skoku a severské 
kombinaci, které se konalo 15. a 16. října v sousední Desné. Víc 
jak 100 žáků a žaček z 10 klubů z celé ČR se zúčastnilo závěreč-
ných závodů letošní letní sezony skokanů a kombiňáků. 
V sobotu proběhly mistrovské závody v severské kombinaci. Sko-
kanská část se uskutečnila na nově zrekonstruovaných můstcích 
desenského areálu, běhy pak na náročné trati v okolí bývalé 
Sokolské boudy. V kategorii žákyň 11–12 let, ve které máme 
nejsilnější zastoupení pouze o kousek unikla zlatá medaile. Po 
skoku na můstku K23 a kilometrové běžecké trati se závodnice 
Ski klubu seřadily od druhého do šestého místa v pořadí Alžběta 
Hamáčková, Leontýna Tajčová, Nela Prouzová, Karolína Lejsko-
vá a Terezie Lahodová. Zlato těsně uniklo i v kategorii žáků 9–10 
let, která rovněž skákala na K23 a běžela 1 km. Stříbro získal 
Šimon Pelc, bronz především zásluhou výborného běhu Denis 
Račák a rovněž skvělým během se na 4. místo při svém prvním 
mistrovském závodě probojoval Adam Ježek. 8. skončil Štěpán 
Šálek a 10. Josef Hamáček. V dalších kategoriích jsme se již 
zlata dočkali. Mezi žačkami 13–14 let zcela suverénně zvítězila 
Barbora Štěpánková, svůj další mistrovský titul získal mezi žáky 
11–12 let Ondřej Martínek, kterého na 10. místě doplnil Filip 
Tošovský. Obě kategorie závodily na můstku K40 a běžely 2 km. 
Mistrovské závody byly doplněny RKZ dorostenců, kteří skákali 
na můstku K60 a následně pak museli absolvovat náročnou 
kilometrovou trať celkem pětkrát. Na 4. místě skončil Martin 
Slavík, 6. Jakub Hnyk, 8. Dominik Lukeš a Matyáš Tajč absolvo-
val pouze skokanskou část. 

V neděli bylo mistrovství republiky zakončeno závody ve skoku 
prostém. V kategorii žaček 11–12 let ukázala naše děvčata, kde 

jsou nejlepší skokanky, a obsadila všechny medailové pozice. 
Zlato získala Alžběta Hamáčková, stříbro Leontýna Tajčová 
a bronz Nela Prouzová, kterým na 7. místě sekundovala Karolína 
Lejsková. V žácích 9–10 let získal bronzovou medaili Šimon 
Pelc, těsně od medaile skončil na 4. místě Štěpán Šálek, společně 
sedmí skončili Josef Hamáček a Denis Račák a 12. Adam Ježek. 
Na můstku K40 v kategorii žáků 11–12 let skončil 5. Ondřej 
Martínek a 14. Filip Tošovský. Při svém prvním startu na velkém 
můstku K60 obsadil Matyáš Prokop 15. místo. Mezi děvčaty 
13–14 let opět zvítězila Barbora Štěpánková, která k titulu 
v severské kombinaci přidala i zlato ve skoku na lyžích a stala se 
tak nejúspěšnějším účastníkem mistrovství republiky. Závodníci 
harrachovského Ski klubu získali tedy třetinu všech mistrov-
ských titulů a téměř třetinu všech možných medailí a stali se tak 
nejlepším klubem v celé ČR. Velká gratulace patří nejen vlastním 
sportovcům a jejich rodičům, ale též trenérům „Nesičovi“ Láďo-
vi Nesvadbovi a Fandovi Slavíkovi. 

F o t o  a  t e x t :  S t a n i s l a v  S l a v í k

Ski klub Harrachov nejúspěšnějším oddílem na Mistrovství ČR

zdroj: archiv Harranti
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WELLNESS HOTEL SVORNOST HARRACHOV*** 

Na pozici číšník/servírka

Náplň práce: 
- obsluha a aktivní komunikace s hosty
- servis pití, jídla a debaras
- příprava míchaných nápojů
- práce s pokladnou
- příprava provozovny a udržování čistoty 

Požadujeme: 
- pozitivní přístup k práci
- smysl pro čistotu a pořádek
- pečlivost, svědomitost, flexibilitu, komunikativnost
- základní znalost německého jazyka
- částečnou znalost baristiky a přípravy míchaných nápojů
- zdravotní průkaz

Nabízíme:
- práci v nově zrekonstruovaném provozu
- práci na plný úvazek
- pracovní smlouvu
- možnost personálního ubytování a stravy
- školení
- zaměstnanecké slevy a výhody

Bližší informace:
mobil: 602 459 723
e-mail:  
provoz@hotelsvornost.cz

Na pozici recepční hotelu

Náplň práce:
- aktivní komunikace s hosty
- check-in a check-out hostů
- práce na PC (Word, Excel, Outlook)
- práce s hotelovým rezervačním systémem Hores
- denní/noční 12hodinové služby
- práce s pokladnou

Požadujeme:
- pozitivní přístup k práci
- pečlivost, svědomitost, flexibilitu, komunikativnost
- znalost německého jazyka

Nabízíme:
- práci v nově zrekonstruovaném provozu
- práci na plný úvazek
- pracovní smlouvu
- možnost personálního ubytování a stravy
- zaškolení
- zaměstnanecké slevy a výhody

Bližší informace na:
mobil: 606 616 299
e-mail:  
radka.fajstavrova@hotelsvornost.cz

HLEDÁ 
NOVÉ 
ZAMĚSTNANCE 
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Pan starosta
V době krátce před svátkem svatého Václava 
nás všechny zarmoutila zpráva o tom, že nás 
opustil pan Václav Cajthaml. Při několika 
nedávných společných setkáních si postěžo-
val na zdravotní problémy, ale přesto nás jeho 
odchod překvapil a zarmoutil.
Dovolte mi, abych ve stručnosti 
na tuto bezesporu významnou 
osobnost Harrachova zavzpo-
mínal. Václav byl harrachov-
ským rodákem a zde také prožil 
celý svůj život. 
Do politického života města se 
zapojil v roce 1998, kdy jako 
samostatný kandidát do zastu-
pitelstva města uspěl a následně 
byl zvolen starostou. Svoji 
funkci vykonával svědomitě 
a nenechal se nikým ovlivňovat. 
Zde využil svoje zkušenosti 
z funkce náčelníka Policie ČR, 
kterou zde v Harrachově po 
dlouhá léta vykonával. Nikdy se 
nehnal do bezhlavých roz-
hodnutí, a proto v období jeho starostování 
nevznikaly žádné velké kauzy a problémy, 
a hlavně ne dluhy. Po volbách v roce 2002 
byl znovu zvolen starostou. Tentokrát pod 
hlavičkou SNK Evropští demokraté. Měl jsem 
tu čest společně s Tomášem Plocem po jeho 
boku působit jako neuvolněný místostaros-
ta. Mnohdy se naše názory rozcházely, ale 
nakonec jsme se dohodli a zpětně se ukázalo, 
že ku prospěchu města. Václav uspěl společně 
se SNK ED i ve volbách v roce 2006, ale dále 

působil jen jako řadový zastupitel. 
Při všech kandidaturách oslnil svým 
výborným předvolebním gulášem.
Kromě funkcí v komunální politice byl 
členem SKP Harrachov, kde byl dlou-
holetým členem výboru klubu. Mnoho 

času trávil na 
„kolečku“, kde se 
staral o budovy, 
ubytovací služby 
a občerstvení. 
Aktivně se zú-
častňoval všech 
klubových akcí 
a závodů.
Václav se též významně 
zapojil do dění ohledně 
skoků na lyžích a byl 
uznávaným předsta-
vitelem ve sdružení 
provozovatelů a maji-
telů mamutích můstků 
(KOP). Zde spoluorga-
nizoval několik jednání 

tohoto sdružení v Praze, Harrachově a neza-
pomenutelnou konferenci KOP v Mikulově, 
kterou zorganizoval se svojí manželkou. 
Sám se zúčastnil několika zájezdů a jednání 
v Oberstdorfu, Kulmu, Planici i Vikersundu. 
Dokonce je zvěčněn na jednom z plakátů SP 
v Planici. Na přiložené fotografii je zachycen 
společně s Wolfem Slavíkem a Frode Salve-
senem pod mamutem ve Vikersundu. Rád 
vzpomínám na dlouhé partie mariáše s ním 
a Mildou Bělonožníkem v Tauplitzu, kde jsem 

byl mezi těmito borci bohužel nejhorší. Václav 
se na mě hodně zlobil též při návratu z MS 
ve Vikersundu, kdy jsem jako řidič vzbudil 
celou posádku mikrobusu ve dvě hodiny ráno 
v Dánsku s tím, že nám došla nafta. Nerad, 
ale přesto tlačil Fiat Ducato několik kilometrů 
směrem do přístavu v Gedseru. A takových 
veselých vzpomínek je mnoho. Václav byl jako 
starosta organizátorem jednání komise FIS 
pro výstavbu můstků v roce 2001, kdy byl  
harrachovský mamut certifikován na další 
léta. Podobných záslužných činů pro město, 
biatlon a lyžařský sport vykonal mnoho. 
Já sám jsem Václava vždy při náhodných 
setkáních oslovoval „Ahoj, pane starosto, 
jak se máš?“. Pro mě zůstane navždy panem 
starostou.
Václave, díky za vše, co jsi pro Harrachov 
a lyžování udělal.
Čest tvojí památce.

J o s e f  S l a v í k

PŘIŠLO DO REDAKCE

INZERCE
Foto: Michal Michálko a Josef Slavík
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TIC HARRACHOV s. r. o

  

Cestovní ruch

8 000—

cestovním ruchem.

–

-   

dovednostech

Více informací na e-

C

A přece rostou... PŘIŠLO DO REDAKCE

Foto: archiv Harrachov

STEMRO s. r. o.
č. p. 385

512 43 Jablonec nad Jizerou
IČ: 275 05 073

Nabízíme pracovní pozici 
ÚČETNÍ 
(hlavní všeobecný)

- jednoduché i podvojné účet    
  nictví
- plný pracovní úvazek
- nástup možný ihned

Bližší informace – Miroslav 
Štěpánek – tel.: 603 729 927

INZERCE

foto: Wolfgang Slavík
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INZERCE

SKI TEAM H

ROČN

Je Vašim dětem od 4 do 6

Právě pro Vás jsme připra
oddílu za 1.000,- Kč za ko
lyžařského vybavení na se

Věnujeme se základní výu
lyžování. Trénujeme ve vš
skáčeme, jezdíme na in-lin
www.harranti.cz. 

Nebo pište Vaše dotazy na

Trénink u nás můžete i vy

  

HARRANTI HARRACHO

NÍ PROGRAM 1000,- Kč

6 let a chcete, aby se naučili perfektně 

avili speciální nabídku pro 1.rok trénin
ompletní roční program s možností zap
ezónu za výhodných podmínek.

uce lyžování s postupným přechodem 
šední dny i o víkendech. Když nelyžujem
nech a na kolech. Více informaci nalez

a michal@droneservices.cz

zkoušet 

OV, z.s.

č

lyžovat? 

nku v našem 
půjčení 

k závodnímu 
me tak běháme, 
nete na 



SPOLEČENSKÁ KRONIKA

V této rubrice jsou zveřejňováni ti jubilanti, kteří v letošním roce oslaví kulaté nebo půlkulaté výročí své-
ho narození, a to počínaje šedesátkou a více. U osob nad osmdesát let zveřejňujeme každý rok. Ti z vás, 
kteří si nepřejete, aby Vaše maličkost byla ve společné kronice zmíněna, sdělte, prosím, svůj požadavek 
na tel.: 481 528 133 nebo na e-mail: zpravodaj@harrachov.cz. Děkujeme.

ŽIVOTNÍ JUBILEUM SLAVÍ – LISTOPAD 2021

Riegerová Zdeňka 86 let

Fišerová Jitka  83 let

Slavík Horst  82 let

Slavík Wolfgang  82 let

Moravec Zdeněk  81 let

Vodseďálková Dagmar 70 let

Michálková Marie 60 let

Harrachovský zpravodaj. Vydává město Harrachov. Adresa: Harrachov 150, Harrachov 512 46. Vychází každý měsíc. Evidenční číslo MK ČR E 15902. 
Tisk SURA, s. r. o., počet výtisků: 230 ks. Obsah HZ řídí redakční rada na základě pravidel stanovených Zastupitelstvem města Harrachova. HZ je 
tiskovina informující obyvatele a návštěvníky Harrachova o dění ve městě, na radnici a v okolních obcích. Podepsané články a uveřejněné příspěvky 
vyjadřují názory autorů a nemusí být totožné se stanoviskem vydavatele. Redakční tým: Lucie Nováková (centrální redakce, cestovní ruch a propagace), 
Michaela Holmerová (městská knihovna a korektura HZ), Stanislav Slavík (historie), Daniel Hloušek (grafický design, sazba). Příspěvky a inzerci zasílej-
te e-mailem na adresu: zpravodaj@harrachov.cz. Redakční rada: Michaela Holmerová, Milan Pilař, Martin Soukup. Redakce si vyhrazuje právo rukopisy 
přizpůsobit tisku. Kvalita tištěných fotografií je adekvátní dodávaným materiálům. Redakční rada si vyhrazuje právo výběru příspěvků do Harrachovského 
zpravodaje – HZ není určený k politickým ani jiným polemikám, které by mohly poškodit dobré jméno města. Uzávěrka příštího čísla je 20. 11. 2021.

SUDOKU

Výherce říjnového čísla 
v sudoku je M. Horáčková .
Gratulujeme!
Chcete-li soutěžit o vstupenku na vystoupení 
sopranistky Jany Štěrbové, která vystoupí 
23. 12. 2021 v harrachovském kostele napiš-
te nám na adresu: zpravodaj@harrachov.cz

8 6 1 4
9 3 1

7 6 9
4 7 9 6

8 3 7
9 2 4 5 6
8 4 5 6 3

6 3 5 9

JUBILANTI

OPUSTILI NÁS – ZÁŘÍ 2021

Cajthaml Václav   74 let

SŇATKY– ŘÍJEN 2021

Policar Lubomír & Jana Končelová (Harrachov)

Aleš Palát & Lenka Klementová (Jihlava)

Vratislav Mařík & Vlasta Korbelová (Praha)



foto: archiv Harranti
HARRANTI

foto: Stanislav Slavík
SKI KLUB

foto: archiv města
VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ MĚSTA

Adam Kolínský
Bartoloměj Plný
Eliška Bigasová
Jakub Cihlář
Leontýna Kynclová
Monika Novotná
Viktorie Jeníková


